
Themabijeenkomst ‘Landbouw’ met o.a. Henk Bleker
 

“Een nuchter natuurbeleid en een trots landbouwbeleid!”
  

Afgelopen woensdag (16 februari) kwam staatssecretaris Henk 
Bleker op bezoek bij ons in Flevoland. Chez in Marknesse was voor 
de gelegenheid omgedoopt tot ChezDA. Bleker noemde Chez een 
voorbeeld van innovatie. Innovatie op uitgaansgebied, daar waar 
hij het ook over innovatie maar dan in de landbouw zou gaan 
hebben. In de aanloop naar de provinciale verkiezingen kwam Henk 
spreken op de speciale themabijeenkomst over landbouw. Wobbe 
Bouma mocht het inleidend betoog houden. Gelijk hierop was 

Bleker aan de beurt. Hij benadrukte nog eens het belang van een gezonde agrarische 
sector in Nederland, met TOPproducten die geteeld, verbouwd en gefokt worden met 
de grootst mogelijke zorg! Aandacht voor ‘de boeren’ stelt hen niet alleen in staat 
goede producten van hoge kwaliteit te leveren. Aandacht voor boeren zorgt voor eten 
op het bord van ons allemaal! Bij een goede en voldoende voedselvoorziening is 
iedereen gebaat.

Geld, euro’s, welk bedrijf kan zonder? Vanuit ‘Europa’ gaat er geld richting veel 
bedrijfstakken en ook naar de agrarische sector. Bleker wil dit kort gezegd zo inzetten 
dat innovatie wordt aangewakkerd, je vooruitstrevend boer kunt blijven en 
bijvoorbeeld ook bedrijfsovernames door zonen/dochters goed kunnen gaan. 

Landbouw en natuur? landbouw tegen natuur? Natuur boven landbouw? Natuur of 
landbouw? Als je televisie kijkt, internetsites leest of kranten en bladen leest kan een 
van bovenstaande vragen je weleens bekruipen. In combinatie met de agrarische 
productie kun je perfect de groene productie versterken! Het versterken van 
biodiversiteit en het landschap staat niet tegenover ontwikkelingen in de landbouw. 
Nu is de polder een heel ander landschap dan het ‘oude land’. Geen houtwallen, geen 
kreupelhout tussen de bomen, maar mooi bijgehouden boerenerven en bomenrijen 
langs de wegen. Rechte sloten en alles perfect doelbewust gepland. Om de natuur en 
de biodiversiteit te versterken is het alleen niet altijd nodig hele gebieden anders in te 
richten. Stroken groen hebben hun nut maar een bosje hier, een natuurlijke(re) oever 
daar en ruige slootkanten zorgen ook voor biodiversiteit en misschien wel breder 
verspreid dan bij zones. Bleker hield ons voor hier ook eens bij na te denken en niet 
alleen te kijken naar zones en stroken. 

Oostvaarderswold. Wat is daar de afgelopen jaren al veel over gezegd, in blijdschap 
en treurnis. Zorgen voor de agrariërs die daar misschien weg moeten, zorgen in 
voornamelijk Almere dat er te weinig groen komt. Bleker hield ons voor dat hij 
Oostvaarderswold in de huidige vorm niet ziet zitten. Almere moet haar groen krijgen 
maar niet naar het huidige plan. In tijden van bezuinigen moet je moeilijke keuzes 
maken en nu gaan ouderenzorg, ziekenzorg en andere vormen van zorg boven 
bepaalde vormen van ‘groen’. We moeten nu goed opletten en in gedachten houden 
dat natuur als een puppy kan zijn. In het begin klein en leuk, maar dan wordt ‘ie groot 
en zit je er ‘aan vast’. Oostvaarderswold komt er daarom niet volgens de huidige 
plannen maar er moet met Almere wel een nette afwikkeling komen en groen voor 
recreatie is daar hoe dan ook nog steeds nodig.

Vervolgens werden er nog vragen gesteld aan Bleker, Bouma en ‘het CDA’. Hoe het 
CDA in de huidige politieke situatie staat? Het CDA heeft een andere toon. Een toon 
van fatsoen, (internationale) solidariteit, zorg voor zwakken, rechtvaardigheid maar 
ook eigen verantwoordelijkheid. Dat nemen ze ons niet af!



In de NOP bestaan nog zorgen om het effect dat Natura2000 vanuit de Weerribben 
op de oostelijke helft van de Polder heeft. Het gebied zou dankzij de Weerribben op 
slot zitten. Dat kan nooit de bedoeling zijn. Natuur en landbouw moeten elkaar niet in 
de weg zitten. Bleker wil dan ook een concept methode hiervoor rond de zomer af 
hebben.

“Mest!? STANK!!! Bah!” Wat een gekke gedachte eigenlijk. “Mest deed en doet mij 
altijd aan het voorjaar denken. Nieuw leven! Toekomst voor mens, gewas en dier.” Dit 
hield Bleker iedereen in ChezDA nog eens goed voor. Rond de zomer wil hij dan ook 
het huidige mestbeleid nog eens doorgelicht hebben. Zoals een aanwezige zei: “Ik 
vind het van de gekke dat ik mest duur moet afvoeren omdat er teveel van zou zijn 
maar dat ik daarna kunstmest moet strooien omdat de grond schreeuwt om 
bemesting!” 

Rusland, controles. Rusland sloot de afgelopen periode en daarvoor al eens haar 
markt voor onze producten. Wat wil Bleker daar aan doen? Met onze producten is 
weinig mis. Waarom dan die import stop? Rusland heeft blijkbaar weinig vertrouwen in 
onze controlemethode. Bleker verwacht dat de problemen snel oplossen. De overheid 
ziet nu duidelijk toe op de controle waardoor de Russen er nu veel meer vertrouwen in 
hebben. Een cultuurverschil dat problemen oplevert voor producten van 
cultuurgronden. 

Tenslotte moeten we trots blijven. In Nederland bereiken we prachtige dingen. 
Innovatie staat voorop. Van overal komen mensen kijken naar hoe wij in Nederland 
met onze agrarische productie omgaan en dat ontwikkelen. Een exportwaarde van € 
65 miljard aan agrarische producten en bijvoorbeeld alleen al 260.000 mensen die 
werkzaam zijn in de glastuinbouw is niet niks. Henk sloot af met de woorden “Een 
nuchter natuurbeleid en een trots landbouwbeleid!”

Na de vragen werd iedereen uitgenodigd om nog even iets te drinken en met elkaar te 
praten. Henk Bleker was voor iedereen aanspreekbaar voor vragen, complimenten, 
tips en hij was zeer geïnteresseerd in al die jongeren die aanwezig waren.

 

Zo kijken we terug op een geslaagde avond en bedanken iedereen die aanwezig was, 
die vragen stelde, die we van dienst konden zijn, ChezDA en natuurlijk Henk Bleker. 
Bovendien wensen we onze kandidaten heel veel succes deze laatste weken en hopen 
dat u op 2 maart voor een van hen kiest!

JvdB


